
 

 
 

Αθήνα, 23/09/2022 
ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Προς τον κ.  Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Θέμα: «Γιατί το ΥΠΕΝ επιλέγει να μην ακολουθήσει ανταγωνιστικές διαδικασίες για την εγκατάσταση 
φωτοβολταϊκών πάρκων στην περίπτωση της Κρήτης;» 

 
Στις 10 Αυγούστου 2022 δημοσιεύτηκε σε ΦΕΚ η Υπουργική Απόφαση για τα μικρά φωτοβολταϊκά πάρκα σε 
κορεσμένα δίκτυα. Η εν λόγω ΥΑ υλοποιεί, μεταξύ άλλων, τις προβλέψεις του άρθρου 132 του ν. 4819/2021 του 
Υπουργείου Περιβάλλοντος που αποσκοπούσε στην απελευθέρωση επιπλέον ηλεκτρικού χώρου εν όψει της 
ηλεκτρικής διασύνδεσης της Κρήτης. Συγκεκριμένα, η παράγραφος (γ) του άρθρου 132 του νόμου 4819/2021 
προσδιόρισε ότι για την Κρήτη μέχρι και την εξάντληση της συνολικής ισχύος 140 MW θα χορηγούνται 
προσφορές σύνδεσης με το ηλεκτρικό δίκτυο του νησιού μέσα από αιτήσεις που θα γίνονται δεκτές κατά την 
σειρά υποβολής των αιτήσεων. 

Στην εν λόγω ΥΑ οι σχετικές προσφορές σύνδεσης εκδίδονται κατά παρέκκλιση των διατάξεων του ν. 
3468/2006 και της θεσμικής υποχρέωσης της χώρας το ύψος των τιμών αποζημίωσης των παραγωγών ΑΠΕ να 
προσδιορίζονται μέσα από ανταγωνιστικές διαδικασίες για ώριμες τεχνολογίες όπως τα φωτοβολταϊκά. Όπως 
είναι γνωστό, με τον νόμο 4414/2016 ενσωματώθηκαν στο εθνικό δίκαιο της Ελλάδας οι «Κατευθυντήριες 
γραμμές για τις κρατικές ενισχύσεις στους τομείς του περιβάλλοντος και της ενέργειας (2014-2020)» και 
θεσμοθετήθηκαν οι διαδικασίες των πλειστηριασμών για τον προσδιορισμό τον επενδύσεων που θα λάβουν 
λειτουργική στήριξη για την ένταξη τους στο σύστημα ενώ στις σχετικές διαδικασίες εντάχθηκαν και τα μικρά 
φωτοβολταϊκά πάρκα με το άρθρο 160 του νόμου 4759/2022. Η Κρήτη σήμερα είναι μέρος του 
διασυνδεδεμένου δικτύου ηλεκτρικής ενέργειας της χώρας μας και με την αναμενόμενη υλοποίηση από τον 
ΑΔΜΗΕ και της μεγάλης διασύνδεσης θα πρέπει να εφαρμοστεί στο νησί το κανονιστικό πλαίσιο που διέπει το 
διασυνδεδεμένο σύστημα της χώρας. 
 Επισημαίνεται ότι το πνεύμα των ευρωπαϊκών κατευθυντήριων γραμμών αποσκοπεί στην 
μακροπρόθεσμη συρρίκνωση του ενεργειακού κόστους για τους καταναλωτές και στην ενίσχυση της 
ανταγωνιστικότητας της οικονομίας. Είναι λοιπόν εύλογο να υποθέσει κανείς ότι το Υπουργείο Περιβάλλοντος 
και Ενέργειας θα έπρεπε, σε μια περιοχή με εξασφαλισμένη την ζήτηση για την εγκατάσταση νέων μονάδων 
ΑΠΕ και εν μέσω της σημερινής ενεργειακής κρίσης, να λειτουργεί με γνώμονα την συρρίκνωση του 
ενεργειακού κόστους και για την κατηγορία των μικρών φωτοβολταϊκών πάρκων. 
  

Λαμβάνοντας υπόψιν τα παραπάνω, 
Eρωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός: 
1) Με τι κριτήριο θα επιλεγούν οι επενδυτές που θα λάβουν λειτουργική στήριξη για τα μικρά 

φωτοβολταϊκά πάρκα που θα ενταχθούν στο ηλεκτρικό σύστημα της Κρήτης; 
2) Με τι κριτήριο σκοπεύει να προσδιορίσει τις τιμές στις προσφορές σύνδεσης φωτοβολταϊκών 

για το νησί της Κρήτης κατά τρόπο τέτοιο ώστε να επιτευχθεί το μέγιστο δυνατό όφελος για τον 
καταναλωτή και την εθνική οικονομία; 
 

Ο Ερωτών Βουλευτής 
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